
رسيدن كاراته به ساحل آرامش آرزوي همه فعالان اين رشته است كه خوشبختانه با 
برگزاري مجمع انتخاباتي به نظر مي رسد اين آرزو به حقيقت نزديك شده است. اعزام 
كاراته كاران به ليگ جهاني پاريس مدال هاي خوشرنگي را براي كاراته ايران به همراه 
داشت. هرچند همه نفرات اعزامي مجبور به پرداخت هزينه هاي اين سفر شدند اما از 
آنجا كه كاراته به جمع رشته هاي المپيكي اضافه شده و همه رقبا براي گرفتن بيشترين 
سهميه تلاش مي كنند نمي توان به راحتي از كنار رقابت هاي بين المللي و تأثير آنها 
در رده  بندي ملي پوشان ايراني گذشت. سجاد گنج زاده يكي از همان كاراته كاراني 
است كه در تاتامي پاريس خوش درخش�يد و بدون از دست دادن حتي يك امتياز 
طلاي وزن 84+ كيلوگرم را از آن خود كرد. برطرف كردن مش�كلات هميش�گي، 
اعزام مستمر به مسابقات بين المللي، عملي شدن وعده ها و توجه هرچه بيشتر به 
كاراته از جمله خواسته هاي بهترين كاراته كار سنگين وزن حال حاضر جهان است. 

  
صدرنشيني در رنكينگ جهاني و قهرماني ليگ جهاني پاريس دو موفقيت 
بزرگي است كه به دست آورده ايد. از موفقيت تان در اين رقابت ها بگوييد؟

ليگ جهاني پاريس هر سال سطح بالايي دارد ولي امسال با توجه به اينكه كاراته به جمع 
رشته هاي المپيكي اضافه شده سطح فني بازي ها به شدت افزايش يافته بود. همه اوزان 
شلوغ بودند و تعداد زيادي از كاراته كاران دنيا خودشان را به فرانسه رساندند تا با حضور 
در اين رقابت ها امتيازاتشان افزايش يابد. همه كشورها از همه پتانسيل خود براي كسب 
بهترين نتيجه بهره بردند و با بهترين نفرات خود در مسابقات حضور داشتند تا رفته رفته 
براي رقابت هاي كسب سهميه المپيك و همچنين المپيك توكيو آماده شوند. به هر شكلي 
بود من نيز در كاراته وان پاريس شركت كردم و با توجه به قرعه اي كه داشتم همه حريفانم 
را پشت سرگذاشتم. هفت بازي كردم و خوشبختانه به مدال طلا رسيدم. معتقدم كه اين 
دوره ليگ جهاني براي من موفقيت آميز بود و س��ال 2017 را خوب شروع كردم. تلاش 

مي كنم تا در مسابقات مختلفي كه پيش رو داريم خوش بدرخشم. 
چرا كاراته كاران كشورمان مجبورند براي ارتقا در رده بندي جهاني با هزينه 

شخصي به مسابقات اعزام شوند؟
فدراسيون تازه مجمع انتخاباتي را پشت سرگذاشته و رئيس 
جديد به تازگي كارش را آغاز كرده است. از قبل مي دانستيم 
فدراسيون در برهه انتخابات نمي تواند هزينه اعزام بچه ها 
را پرداخت كند. من نيز براي حض��ور در كاراته وان پاريس 
از قبل برنامه ريزي داش��تم و كارهاي اعزامم را انجام داده 
بودم. در رشته ما مسابقات بين المللي بس��يار زياد است و 
با توجه به وضعيت مالي، فدراسيون نمي تواند همه اعزام ها 
را برعهده بگيرد. در مسابقات پاريس اوپن تمام كشورها با 
تمام پتانس��يل خود آمدند. تيم ژاپن حتي نفر پنجم خود 
را نيز به فرانسه فرستاده بود و اين كش��ور در تمامي اوزان 
شركت كننده داشت. در بخش كاتا هم فيناليست ها ژاپني 
بودند و هم چهار كاراته كاري كه براي مدال برنز مي جنگيدند. 
بسياري از سكوها نيز در نهايت به ژاپني ها رسيد. اين نشان 
مي دهد تيم هاي مدعي با بهره گرفتن از نفرات اصلي خود از 

حالا به المپيك فكر مي كنند و ديدگاه المپيكي دارند. 
با در نظر گرفتن ش�رايط جدي�د كاراته و اينكه 
همه ب�راي موفقي�ت در المپي�ك 2020 تلاش 
مي كنند كاراته ايران چ�ه وضعيتي دارد؟ آيا ما 

هم برنامه ريزي المپيك را شروع كرده ايم؟
مطمئناً تا قبل از انتخابات كه نه برنامه ريزي در كار بوده و نه المپيك مد نظر قرار مي گرفت. 
در حال حاضر رئيس جديد فدراسيون تازه كارش را شروع كرده و اميدواريم با تغييراتي كه 
فدراسيون داشته با برنامه ريزي دقيق المپيك مد نظر قرار بگيرد. واقعيت اين است كه اگر 
مدال المپيك مي خواهيم بايد نگاه المپيكي داشته باشيم. برنامه ريزي مان بايد المپيكي 

باشد و به همه برنامه هاي تدوين شده نيز عمل كنند. 
شما هم نتوانستيد براي حضور در كاراته وان پاريس اسپانسر جذب كنيد. 

چرا حاميان مالي كمتر سراغ كاراته مي آيند؟
نه، من هم با هزينه شخصي به فرانسه اعزام شدم. ورزشكاران براي آنكه مسابقه دهند و در 
مسابقات خود موفق باشند بايد تمام تمركزشان معطوف كار خودشان باشد. حواسمان 
به تمرين كردن است و تمركزي براي جذب حامي مالي نداريم. واقعيت اين است كه اگر 
بخواهيم براي خودمان اسپانسر پيدا كنيم بايد همان اندازه كه براي تمرين كردن وقت 
مي گذاريم به همان اندازه براي جذب اسپانس��ر زمان بگذاريم. البته در كشورما شرايط 
اينگونه است. در ساير كشورها شركت هايي كه مي خواهند برندشان را تبليغ كنند خودشان 
به دنبال ورزشكار مي گردند و با ورزشكار مورد نظر قرارداد امضا مي كنند. در صورتي كه 
ورزش��كار موفق ش��ود و مدال بگيرد به همان اندازه نيز نام برند و كالاي اسپانسر مطرح 

مي شود. البته شرايط فوتبال با ساير رشته ها در ايران متفاوت است. 
از حمايت هايي كه از كاراته مي شود راضي هستيد؟

كاراته حمايت نمي ش��ود. كاراته در سال هاي گذش��ته ثابت كرده كه يكي از رشته هاي 
مدال آور ورزش ايران بوده است. نتايج مسابقات جهاني 2012، بازي هاي آسيايي 2014 
و مسابقات جهاني 2016 را بررس��ي كنيد تا ببينيد چه مدال هايي در اين سال ها براي 
كشورمان كسب كرده ايم. متأسفانه آنطوري كه بايد و شايد ديده نمي شود و رسيدگي هاي 

لازم صورت نمي گيرد. 

علت اين بي توجهي ها به رش�ته م�دال آوري كه حالا المپيكي هم ش�ده 
چيست؟

س��ال 2012 به رقابت هاي قهرماني جهان اعزام ش��ديم و آن زمان آقاي فرجي رئيس 
فدراسيون بود. يك هفته بعد سرپرس��ت جديدي براي فدراسيون انتخاب شد. در سال 
2014 هم فدراسيون مشكلات عجيبي داشت و با چالش هاي زيادي دست و پنجه نرم 
كرد. سال 2016 هم به مسابقات قهرماني جهان رفتيم و نتايج خوبي كسب كرديم اما بعد 
از دو ماه تازه انتخابات را برگزاركردند در حالي كه فدراس��يون با سرپرست اداره مي شد. 
بي ثباتي مديريتي مجموعه كاراته را دچار مشكل كرده و اتفاقات حاشيه اي زيادي را به 
وجود آورده است. از طرفي وزارت ورزش هم ديد مثبتي به كاراته نداشته و اميدواريم با 
حضور رئيس جديد فدراس��يون نظر وزارت و كميته المپيك نيز نسبت به كاراته تغيير 

كند. 
صدرنش�يني در وزن 84+ انتظارات را از ش�ما بالا مي برد. همچون ساير 

ملي پوشان كاراته كار شما هم به كسب مدال در المپيك مي انديشيد؟
تا المپيك راهي طولاني و دشوار را در پيش داريم. هنوز سه سال به المپيك باقي مانده 
و اينكه رده بندي جهاني هر دو سه ماه يك بار تغيير مي كند. براي آنكه جايگاهمان را در 
رنكينگ جهاني حفظ كنيم مي بايست در رقابت هاي بين المللي حضوري مستمر داشته 
باشيم. رنكينگي كه براي المپيك در نظر گرفته مي شود از سال 2018 خواهد بود. اگر يك 
لحظه غفلت كنيم و برنامه ريزي نداشته باشيم از رده بندي جهاني عقب مي مانيم. درحالي 
كه مي توانيم بهترين اردوهاي تمريني را برگزار كنيم و در مسابقات مختلف حضور فعال 
داشته باشيم. علاوه بر اين ساير ملي پوش��اني كه در رده بندي فدراسيون جهاني حضور 
دارند آنها نيز فرصت ارتقا در جدول و حتي صدرنشيني را دارند. خيلي از كاراته كاران ايراني 
لياقت صدرنشيني جهان را دارند اما چون در رقابت هاي مختلف حضور ندارند از حريفان 
خود در رنكينگ پايين تر هستند. به عنوان مثال امير مهدي زاده كه در وزن  60 - كيلوگرم 
سوم است چندين بار نفرات اول و دوم همين وزن را شكست داده منتها آنها در مسابقات 
بيشتري شركت كرده اند. دليل اصلي غيبت ملي پوشان ايران در تورنمنت هاي بين المللي 
فقط مسائل مالي و هزينه هاي زياد اعزام است. اگر همه بچه هاي ايران فرصت حضور در 
مسابقات را داشتند مطمئنم كه حداقل سه صدرنشين در 

اوزان مختلف داشتيم. 
با ش�رايط فعلي چ�ه آين�ده اي در انتظ�ار كاراته 
كشورمان اس�ت؟ به ويژه كه المپيك 2020 هم در 

پيش است. 
ما هميشه اميدواريم و با اميد به آينده نگاه مي كنيم. حالا 
هم اميد داريم كه همه چيز خوب پي��ش برود. واقعيتي 
كه كسي نمي تواند آن را كتمان كند اين است كه كاراته 
در ايران پتانسيل بالايي دارد. هيچ كش��وري به اندازه ما 
استعداد و انگيزه در اين رشته ندارد. موضوع اصلي اين است 
كه به اين پتانسيل ها اگر واقعاً رسيدگي شود، برنامه ريزي 
حرفه اي و هدفمند وجود داشته باشد و ديد مثبتي به كاراته 
باشد شك نكنيد كه مدال هاي زياد ديگري در آينده در اين 

رشته مدال آور به ارمغان خواهد آمد. 
پس از بازگش�ت از ليگ جهاني فرانس�ه پاداشي 
بابت كس�ب مدال طلا به شما و س�اير مدال آوران 

اهدا شد؟
از س��ال 2012 به بعد همه به ما قول پ��اداش داده اند اما 
هيچ كدام عملي نشده است. امسال نيز به ما قول پاداش دادند ولي باز هم پاي قول خود 
نايستادند. طباطبايي سرپرست قبلي فدراسيون قول پاداش داد و رئيس جديد فدراسيون 

هم به ما قول پيگيري اين مسئله را داده كه البته تاكنون نتيجه اي نداشته است. 
عملي نشدن وعده ها چه تأثيري در روحيه ورزشكاران و بي انگيزگي آنها 

دارد؟
بدون ش��ك تأثير منفي دارد. صد در صد اين بدقولي ها انگيزه و اميد را در ملي پوش��ان 
مي كشد. البته اين بي انگيزگي تنها شامل حال مدال آوران و ملي پوشان نمي شود. بازيكنان 
جواني كه ما و شرايطمان را مي بينند در واقع آينده خودشان را در وضعيت فعلي ما تصور 
مي كنند. با خودشان مي گويند اينها به مسابقات جهاني، آسيايي و ليگ جهاني مي روند 
و مدال هم مي گيرند اما فدراسيون و وزارت ورزش و مسئولان به حال و روز آنها رسيدگي 
نكرد. به همين دليل جوانان باانگيزه اي كه مي توانند جا پاي نسل فعلي بگذارند دلسرد 

مي شوند و ترجيح مي دهند به سمت درس و كار بروند. 
حضور ش�هرام ه�روي در رأس كادر فني چ�ه تأثي�ري در موفقيت هاي 

ملي پوشان داشته است؟
در رسانه ها خواندم كه آقاي هروي دوباره به عنوان سرمربي تيم ملي كاراته انتخاب شده 
است. استاد هروي سال گذشته با نتايج درخش��اني كه با تيم ملي كاراته در رقابت هاي 
مختلف به دست آورد جايگاهش را در تيم ملي تثبيت كرد. اگر غير از اين بود بايد تعجب 
مي كرديم. به نظر من فدراسيون نيز براي حفظ سرمربي تصميم درست و بجايي گرفت. 
حضور اين مربي در رأس تيم ملي نقش مهم��ي در موفقيت تيم ملي در قهرمانی جهان 
داشت. در واقع استاد هروي ثابت كرد كه لياقت سرمربيگري تيم ملي بزرگسالان را دارد. از 
شش شانسي كه براي كسب مدال در قهرماني جهان داشتيم سه مدال طلا و دو برنز نتيجه 
فوق العاده اي محسوب مي شود. براي اولين بار بود كه توانستيم رده سوم دنيا را از آن خود 

كنيم. همه اين موارد تأثير مثبت حضور او را نشان مي دهد. 
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درخش�ش روي س�كوهاي جهاني اعتبار ورزش 
ايران را افزايش مي دهد، به وي�ژه اگر يك بانوي 
محجبه از كش�ورمان تمامي حريف�ان قدرتمند 
خود را با اقتدار و يكي پس از ديگري پش�ت سر 
بگذارد. كاراته ايران اگرچه در س�ال هاي گذشته 
با حواش�ي بسيار زيادي دس�ت و پنجه نرم كرده 
و از تغيي�رات مك�رر مديريتي ضربه خ�ورده اما 
دختران كاراته كش�ورمان به رغم همه مشكلات 
موجود در ميادين بين المللي با تمام قوا به ميدان 
مي روند و ب�راي به اهت�زاز درآوردن پرچم ايران 
اسلامي مبارزه مي كنند. مسابقات جهاني پاريس 
آوردگاهي بود تا يكي از بانوان ملي پوش اين رشته 
بار ديگر توانايي هايش را به رخ بهترين هاي جهان 
بكش�د. طراوت خاكس�ار با پش�ت سرگذاشتن 
تمام�ي رقب�اي سرس�خت و تنه�ا ب�ا از دس�ت 
دادن چه�ار امتياز مقتدرانه بر س�كوي نخس�ت 
دنيا ايس�تاد. با طلايي كه خاكس�ار در فرانس�ه 
به گردن آويخت ثاب�ت كرد براي آين�ده اهداف 
بزرگ تري در س�ر دارد و المپيك 2020 مي تواند 
س�كوي پرتاب بانوان كاراته كش�ورمان باش�د. 

  
كسب مدال طلاي ليگ جهاني ارزش زيادي 
دارد. به عنوان يك بانوي ورزشكار ايراني 
در حضور رقب�اي تراز اول دنيا به س�كوي 

قهرماني رسيديد.
هم من، هم مربي ام و همچنين حميده عباس��علي با 
هزينه ش��خصي به اين مس��ابقات اعزام شده بوديم. 
مسابقات جهاني پاريس اهميت و اعتبار بالايي دارد 
به ويژه اينك��ه از وقتي كاراته المپيكي ش��د اهميت 
ليگ هاي جهان��ي نيز افزاي��ش يافت. تم��ام تيم ها 
و ورزش��كاران مطرح براي اينكه امتي��از خود را در 
رنكينگ افزايش دهن��د به پاريس آم��ده بودند. در 
وزني كه من مب��ارزه مي ك��ردم )55-( حريفاني كه 
در مس��ابقات اتريش به روي سكو رفته بودند در اين 
رقابت ها نيز حضور داشتند. هفت دور مبارزه كردم و 
34 امتياز به دست آوردم و تنها 4 امتياز از دست دادم. 
در بين رقبايم قهرمان جهان و قهرمان ليگ جهاني 
نيز حضور داش��تند. به غير از كاراته كاران اوكراين، 
اس��پانيا و ژاپن كه همگي جزو مدال آوران دوره هاي 
گذشته بودند ساير حريفانم نيز در رنكينگ جهاني 
بالاتر از من بودند. خدا را شكر مي كنم كه ياري ام كرد 
تا هر هفت رقيبم را شكست دهم و مدال طلا را براي 

كشورم به ارمغان بياورم. 
طلاي كاراته وان پاريس رنكينگ ش�ما را 

چند پله ارتقا داد؟
پيش از مس��ابقات پاريس در رده چه��ل و نهم قرار 
داش��تم ولي با مدال طلايي كه گرفتم به رده سي و 
چهارم صعود كردم، اما در رده بندي ليگ هاي جهاني 

نفر چهاردهم هستم. 
به هزينه هاي شخصي اش�اره كرديد. اين 
مس�ئله در عملك�رد كارات�ه كاران ايراني 

تأثيرگذار نيست؟
ليگ جهاني هر سال پنج، شش بار برگزار مي شود و 
در سال گذشته من تنها در دو مرحله اين مسابقات 
شركت كردم؛ در مسابقات پاريس و دوبي كه پنجم 
شدم. البته پارس��ال نيز با هزينه ش��خصي به ليگ 
جهاني رفته بودم. در ساير مراحل نيز به دليل اينكه 
هزينه اعزام زياد بود نتوانستم شركت كنم. اصولاً براي 
اعزام به كاراته وان بايد خودمان هزينه ها را پرداخت 
كنيم مگر ورزشكاراني كه در اردوي تيم ملي هستند 
و فدراسيون صلاح بداند كه آنها را اعزام كند. امسال 
هر سه نفر ما در بخش بانوان با هزينه خودمان اعزام 
شديم. صد در صد اين مس��ئله تأثير منفي مي گذارد 
چراكه تمامي كش��ورها در همه مراحل ليگ جهاني 
حضور مس��تمر دارند ت��ا امتياز لازم را ب��راي بهبود 
جايگاه خود در رده بندي جهاني كسب كنند و بتوانند 

در المپيك 2020 حضور داشته باشند. 

در حالي ك�ه حضور مس�تمر در ليگ هاي 
جهان�ي ش�انس كارات�ه كاران را ب�راي 
كس�ب س�هميه المپيك افزايش مي دهد 
كاراته كاران ايراني از عدم اعزام مستمر به 

اين رقابت ها متضرر مي شوند. 
همينطور اس��ت، حتي حض��ور در ليگ هاي جهاني 
بدون كسب مدال نيز امتياز دارد چه برسد به اينكه 
مدال ه��م بياوريم. س��ال گذش��ته هم ب��ا اينكه در 
اردو بوديم دو مرحله از ليگ جهاني برگزار ش��د اما 
فدراسيون كاراته به خاطر مشكلات مالي يا هر چيز 
ديگر صلاح ندانستند ما را به ليگ جهاني اعزام كنند. 
اين مشكلات در رشته ما وجود دارد و تلاش مي كنيم 

كه اسپانسر جذب كنيم. 
در اي�ن دوره و ب�راي اع�زام ب�ه پاري�س 

هزينه هاي شما را اسپانسر پرداخت كرد؟
نه، تلاش كرديم كه اسپانس��ر بگيريم اما متأس��فانه 
موفق ب��ه اين كار نش��ديم. درحالي ك��ه هزينه هاي 
سفر به اروپا زياد اس��ت و اعزام ما به فرانسه نزديك 
به 8 ميليون تومان هزينه داشت. اگر قرار باشد همه 
مس��ابقات را با هزينه خودمان اعزام شويم بايد پول 

زيادي داشته باشيم. 
سطح كاراته بانوان ايران را چگونه ارزيابي 
مي كنيد؟ كاراته بانوان ما در سطح جهاني 

چه جايگاهي دارد؟
چه من و چه ديگر اعضاي تيم ملي كاراته اس��تعداد 
و توانايي ه��اي بالايي داريم و مي توانيم س��طح فني 

خود را در مسابقات بين المللي نشان دهيم. حميده 
عباسعلي تاكنون چندين بار اين واقعيت را ثابت كرده 
است، اما متأسفانه توجه لازم به كاراته نمي شود. بايد 
با برنامه ريزي دقيق تر پيش برويم تا بتوانيم حقيقت 

اصلي كاراته ايران را نشان دهيم. 
با المپيكي شدن كاراته رقابت بين مدعيان 
دش�وارتر مي ش�ود. پي�ش بيني ش�ما از 
عملكرد كارات�ه كاران ايران�ي در المپيك 

توكيو چيست؟
قطعاً همين ط��ور اس��ت. در بخش بان��وان گرفتن 
سهميه دشوارتر است؛ چراكه با قوانين فعلي بايد در 
تورنمنت هاي خارجي حضوري مستمر داشته باشيم. 
در حقيقت بهترين راه براي ارتقا در رنكينگ شركت در 
مسابقات خارجي از جمله ليگ هاي جهاني، مسابقات 
جهاني و آسيايي است. حتي رقابت هاي آسيايي كه 
سطح پايين تري نسبت به رقابت هاي جهاني دارد اما 
باز هم امتيازات آن در رنكينگ تأثيرگذار است. براي 
انتخاب نفرات المپيكي گوي��ا از تكواندو الگو برداري 
شده است و نفرات برتر رنكينگ جهاني كسب سهميه 
مي كنند. ليگ جهاني فرانسه امسال و پس از المپيكي 
شدن كاراته 5 امتياز داشت در حالي كه تا سال پيش 

4 امتياز براي ورزش��كاران حاضر محس��وب مي شد. 
فدراسيون جهاني بعد از المپيكي شدن كاراته اهميت 
ليگ جهاني را بالاتر برد. اواخر اسفند نيز مرحله بعدي 
ليگ جهاني در سال 2017 در هلند برگزار مي شود. 
خودم واقعاً دلم مي خواهد كه در هلند نيز با حريفانم 
مبارزه كنم و آمادگي ام را محك بزنم. منتها به خاطر 

شرايط مالي نمي توانم به هلند بروم. 
كاراته بانوان از سوي مسئولان آنچنان كه 

بايد و شايد حمايت مي شود؟
همانطور كه گفتم بايد برنامه ريزي دقيق تري انجام 
دهند چراكه در ورزش روز دني��ا برنامه ريزي حرف 
اول را مي زند. درحالي كه هنوز برنامه ريزي ها شروع 
نشده است. رئيس فدراسيون نيز تازه انتخاب شده و 

بايد صبر كنيم. 
هدف بعدي ت�ان چيس�ت؟ در صورتي كه 
س�هميه المپيك را به دس�ت بياوريد چه 

دورنمايي را براي خود متصور هستيد؟
اولين و هدف كوتاه مدتم حضور در مسابقات انتخابي 
تيم ملي است. پس از آن هم كه طبق برنامه بازي هاي 
كشورهاي اس��لامي را در پيش داريم. كاراته نيز به 
عنوان يكي از رش��ته هاي اصلي به باكو اعزام خواهد 
شد. تمام تلاش��م را مي كنم كه در بازي كشورهاي 
اسلامي به روي سكو بروم و يك طلاي ديگر به دست 
بياورم. پس از آن نيز رقابت هاي قهرماني آس��يا كه 
خردادماه سال آينده در قزاقستان برگزار خواهد شد 
را در پيش داريم. علاوه ب��ر ليگ جهاني، رقابت هاي 
قهرماني جهان را نيز س��ال آينده خواهيم داشت. به 
طور كلي براي آنكه جايگاه��م در رده بندي جهاني 
ارتقا پيدا كند بايد در تمامي اين مسابقات شركت كنم 
و نتيجه مطلوبي بگيرم تا امتياز لازم را براي گرفتن 
سهميه المپيك به دست بياورم. اگر بتوانم به سهميه 
المپيك برسم كس��ب مدال در آوردگاه توكيو دور از 
دسترس نيست. بعد از اينكه كاراته نيز به عنوان يكي 
از رشته هاي المپيكي شناخته شد همه كاراته  كاران 
سعي مي كنند تا سهميه بگيرند. من نيز مثل سايرين 
قطعاً يكي از اهدافم راهيابي به المپيك توكيو خواهد 
بود و خيلي دوس��ت دارم يك��ي از المپين هاي ايران 
باش��م. با اين حال تمام تلاشم را خواهم كرد تا رفتن 
روي س��كوي المپيك را تجربه كن��م. كاراته بانوان 
ايران ستاره هاي زيادي دارد. اميدوارم بانوان كاراته 
كشورمان موفق به كسب سهميه شوند و از المپيك 

2020 دست پر به ميهن بازگرديم. 
انتخابات رياست فدراسيون كاراته برگزار 
شد. قرار نيس�ت فدراس�يون براي اعزام 
ملي پوش�ان به ليگ جهان�ي كاري انجام 

دهد؟
تغييراتي در فدراسيون داشتيم و رئيس جديد انتخاب 
ش��ده اس��ت. قبل از برگزاري انتخابات برنامه ريزي 
خاصي در اين زمينه وجود نداش��ت، اما اميدواريم با 
روي كار آمدن آقاي فرجي در اين باره تصميم گيري 
و مشكلاتمان در اين زمينه برطرف شود. براي ليگ 
جهاني هلند ك��ه عملًا فرصت��ي باق��ي نمانده ولي 
اميدواريم براي مس��ابقات بعدي ب��ا خيال راحت به 
مسابقات اعزام ش��ويم. البته قبل از مسابقات هلند، 
يك دوره لي��گ جهاني نيز در مصر برگزار مي ش��ود 
كه به خاطر هزينه زياد اعزام به مصر اصلًا امكان پذير 
نيس��ت. بعد از هلند نيز ليگ جهاني در دوبي برگزار 
مي شود كه احتمالاً فدراسيون كاراته بتواند شرايط را 

براي اعزام كاراته كاران مهيا كند. 
سخن پاياني؟

بايد تشكر ويژه داشته باش��م از مربي دلسوزم خانم 
سمانه خوشقدم؛ كسي كه هميش��ه حامي اصلي ما 
بوده و حتي زماني كه مربي تيم اميد بود نيز دلسوزانه 
ش��اگردانش را حمايت مي كرد. البت��ه مربي ام نيز با 
هزينه شخصي خودش به پاريس آمد. اگر مربي ام در 
فرانسه همراهي ام نمي كرد گرفتن مدال طلاي كاراته 

وان برايم سخت مي شد. 

بدقولي مسئولان انگيزه ها را مي كشدهزينه اعزام به ليگ جهاني را از جيبمان پرداخت كرديم

طراوت خاكسار، بانوي طلايي كاراته ايران در ليگ جهاني پاريس در گفت وگو با »جوان«:

سکوی المپيك 2020 دور از دسترس نيست
سجاد گنج زاده، قهرمان ليگ جهاني كاراته در گفت وگو با »جوان«:

مدال المپيك نگاه المپيکي مي خواهد

اگر بتوانم به س�هميه المپيك برس�م 
كس�ب مدال در آوردگاه توكيو دور از 
دسترس نيست. بعد از اينكه كاراته نيز 
به عنوان يكي از رش�ته هاي المپيكي 
شناخته ش�د همه كاراته  كاران سعي 
مي كنند تا س�هميه بگيرن�د. من نيز 
مثل س�ايرين قطع�اً يك�ي از اهدافم 
راهياب�ي به المپي�ك توكي�و خواهد 
ب�ود و خيل�ي دوس�ت دارم يك�ي از 
المپين هاي ايران باش�م. ب�ا اين حال 
تم�ام تلاش�م را خواهم كرد ت�ا رفتن 
روي س�كوي المپي�ك را تجربه كنم

ورزشكاران براي آنكه مسابقه دهند 
و در مسابقات خود موفق باشند بايد 
تمام تمركزشان معطوف كار خودشان 
باشد. حواسمان به تمرين كردن است 
و تمرك�زي براي ج�ذب حامي مالي 
نداري�م. واقعي�ت اين اس�ت كه اگر 
بخواهيم براي خودمان اسپانسر پيدا 
كنيم بايد همان اندازه كه براي تمرين 
كردن وقت مي گذاريم به همان اندازه 
براي جذب اسپانس�ر زمان بگذاريم

  شیوا نوروزی


